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 !שלום לכולם
 

 מעורבות חברתית –קול קורא 

כחודשיים יצא קול קורא מתנועת הקיבוץ הדתי אל הקיבוצים, ובו הצעה לפני 

להשתתפות התנועה במיזם מעורבות חברתית, הן בצד השותפות בתהליך, והן 

בגיבוי כלכלי צנוע. מספר לא קטן של קיבוצים נענו לקריאה ושלחו את 

א צוות הצעותיהם, ולאחר בחינה ראשונית של היוזמות )המרשימות יש לציין(, יוצ

רוף, למפגשים עם נציגי הקיבוצים -אסף בית אריה וריבה פריד –מעורבות 

במטרה לחדד את המטרות והשיקולים לבחירת פרויקטים שיזכו: קיום או הקמה 

של צוות מוביל בנושא מעורבות; הובלה ושותפות של כמה שיותר אנשים מתוך 

 –פעמי; וכמובן הקהילה בפרויקט; פרויקט מתמשך בעדיפות על פרויקט חד 

הגשה של טיוטת תכנית תקציבית ומעשית. בסיום הסבב תשב נציגות מתוך 

לעודד ולתמוך  –המזכירות הפעילה ותקבל החלטות לגבי הפרויקטים הזוכים בשקיפות מלאה. אמנם הרצון של התנועה 

שתחום המעורבות החברתית הוא במיזמים חברתיים, הוא זה שמנחה אותנו ביוזמה, אך מעבר לכך, מרשים ומרגש להיווכח 

 נושא שעסוקים בו בכל הקיבוצים שלנו, בעוצמות מיוחדות!

 

 מדווחת מרים זרביב –מפגש מנהלי חינוך 

בשנים האחרונות מפעיל משרד החינוך תכנית 'בית ספר 

ג. -של החופש הגדול' במהלך חודש יולי, עבור ילדי א

(, ולכיתות ד' 6 -3השנה, הורחבה התכנית גם לגני הילדים )

כחלק מהשלכות נגיף הקורונה. זוהי בשורה משמחת עבור 

מסגרות הגיל הרך, שיכולות להמשיך להפעיל את גני הילדים 

באמצעות צוות הגננות הקבוע, לקבל בעבורם תקציבים 

מהמדינה, ובכך לצמצם משמעותית את עלויות ההפעלה. 

בוצית, בנוסף, בעזרת מרכז המועצות האזוריות והתנועה הקי

התקבל השבוע אישור ממשרד החינוך לפתוח את האפשרות 

להפעלת בי"ס של החופש הגדול גם בתוך הקיבוצים )באמצעות הגשת בקשה לוועדת חריגים(. גם כאן, זוהי בשורה משמחת 

וך המאפשרת את הישארותם של ילדי הקהילה בסביבתם החברתית והטבעית הקרובה, קרוב לביתם ועם קבוצת החברים מת

הישוב ובכך ליצור קשר פנים ישובי, תוך שמירה על רצף חינוכי שנתי עם צוות בוגר קבוע ומוכר, וחזרה לשגרת החינוך 

קהילתי. השבוע קיימנו מפגש זום עם מנהלי החינוך כדי לחדד את הדרישות, היתרונות והאתגרים באפשרות -החברתי

הדדית. אנו זמינים לסייע בכל קושי והתלבטות בנושא, וקוראים  שנפתחה וכדי לאפשר התייעצות, חשיבה משותפת ולמידה

למנהלי החינוך ומנהלי הקהילות לפנות אלינו. בימים אלו אנו ממשיכים בהיערכות ובחשיבה בנושא מפעלי הקיץ של 

וקשובים התנועה, לאור ההנחיות וההגבלות החדשות המפורסמות מעת לעת. כמו כולם גם אנו פועלים בתוך אי ודאות רבה 

להנחיות משרד הבריאות המתעדכנות ומשתנות באופן תדיר. בשלב זה הוחלט לצמצם את הפעילות ליום אחד לכל כיתה 

)אחד מהימים שפורסמו בעבר(, ואנו עושים כל מאמץ כדי לאפשר פעילות משותפת וחיבור לתנועה ולערכיה, בצורה 

 בנושא. האחראית והבטוחה ביותר, המשיכו לעקוב אחרי הפרסומים
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 מדווחת רותם שכטר –פורום מזכירים ומנהלי קהילה 

סוף, -, השבוע סוףzoomלאחר תקופה של מפגשי 

נפגש הפורום פנים אל פנים, במשואות יצחק. עסקנו 

לבנות קהילה  –בנושא "קליטה הלכה למעשה 

מאנשים". בחלק הראשון הרחיבה ענת מרלא חפץ )מח' 

את העדשה בנושא  צמיחה ופיתוח קהילתי בתק"צ(,

קליטה בימי הקורונה ואחריה. ענת חילקה את התקופה 

לשלושה שלבים, בהתייחס לנושא הקליטה: השלב 

הראשון התאפיין בהלם ובלבול שגרם לעצירה והקפאה 

של התהליכים והשיווק. השלב השני התאפיין 

בהסתגלות ובחידוש העבודה, וכן במציאת פתרונות 

"שיגרת קרונה", שלב  -ועוד... השלב השלישי הוא השלב הנוכחי  zoomטואליים, ראיונות בחליפיים כגון סיורים ויר

המתאפיין בעלייה בפניה לקליטה בקיבוצים, חידוש תהליכים ועבודה אינטנסיבית ועמוסה בניסיון לפצות על הזמן שאבד. 

גרתית שלנו בקהילה בתחום הקליטה. סיימנו את החלק הזה בתובנות והמלצות שניתן לקחת, ליישם ולמנף בהתנהלות הש

בחלקו השני של המפגש עסקנו בשאלה מהי קהילה קולטת, ואיך ניתן להפוך לכזו. הרחבנו על הצורך בחידוד מטרות 

הקליטה, ובדרכים לגיוס החברים לקליטה אקטיבית; הצורך בהדדיות בתהליכי החיברות; הנגשת המידע; הליווי, הסבלנות 

ך. לסיום עסקנו בשאלה "איך מלמדים קיבוץ" או כיצד לקיים סמינריוני קליטה טובים ואפקטיביים. והזמן הנדרשים לתהלי

תוכניות מקיבוצים  4כשם שאין קהילה אחת, נראה שאין דרך אחת טובה, ועל כן חקרנו בקבוצות קטנות בסגנון "קפה ידע" 

חה. תודה לענת מרלא חפץ, לזוהר, ישראל, אילה שונים )מעלה גלבוע, ניר עם, צרעה וגשר( וחילצנו מהן מפתחות להצל

 ולמשואות יצחק.
 

 מאגף כלכלה –שריינו ביומנים 

, במועדון לחבר 15.6.2020איש ואישה נפגשים ביום שני הקרוב,  20עוד רגע זה קורה! מעל  - קורס דירקטורים

מפגשים( , בשיתוף איגוד התעשייה  7) לקורס מקצועי המעניק תעודת דירקטורים. הקורס 16:30שבמשואות יצחק, בשעה 

 הקיבוצית והצלחתו הרבה בצפון עשתה לה כנפיים. בהצלחה למשתתפים!

בבית שפירא שבבארות  9:00בשעה  15.7.2020ביום רביעי, כ"ג תמוז תש"ף  - כנס ביטוח

 יצחק יתקיים כנס ביטוח המיועד לכל העוסקים בתחומי הביטוח )בריאות, אלמנטרי וחידושים(.

כלכלי בקיבוצים נעסוק בסוגיות -במפגש קבוצות הניהול העסקי - העתיד הכלכלי לאן?

מה הלאה? איך ממשיכים מכאן? ונעסוק גם בכלים  -העולות בעקבות השפעות הקורונה 

בבית  28.7.2020להתמודדות עם העתיד הכלכלי. המפגש יתקיים ביום שלישי, ז' באב תש"ף 

ד למרכזי משק, מנהלי כספים, גזברים והועדות הכלכליות.  שפירא, בארות יצחק, והוא מיוע

 פרטים נוספים בהקדם.
 

 פיצויי הקורונה והקיבוצניקים

, ובסופו 3 -ו 2הצעת חוק מענק לעידוד תעסוקה, עברה השבוע דיון ארוך בועדת כספים לקראת קריאה 

יהיו זכאים למענק, וכן  -נמחקה ההחרגה של חברי האגודה שיתופית, כך שחברי קיבוץ )ואגודה( עובדי חוץ 

האגודות עצמם במקרים שנמנעו ע"פ טיוטת החוק. נלחמו עבורנו במיוחד רם שפע )כח"ל(, ובצלאל 

ים, נשארו מחוץ לחוק זה, ואינם סמוטרי'ץ )ימינה(, בגיבוי אלון שוסטר. מאידך, 'עובדי פנים' בקיבוצ

נקראים עובד ו'עובד מזכה' לעניין החוק. אפליית חברי הקיבוצים בנושא זה, מצטרפת לפגיעה שכבר נגרמה ע"י מניעת 

הפעימה הראשונה והשנייה מחברי קיבוץ עצמאים/ יזמים או עובדי פנים. בפגישה שהתקיימה עם שר האוצר כץ, הועלו 

פתרונות, וסוכם על פגישות המשך. בפגישה הבהרנו שאיננו מתכוונים לוותר על מניעת הפיצוי, הבעיות אך טרם קיבלו 

 ובמידה ולא נענה, ייבחנו הכלים להמשך.
 

 שבת שלום, 
 

 ות הפעילהזכיראמיתי פורת וחברי המ


